
Dankuwel voorzitter, 

 

Sociaal Maas en Waal wil van Druten een groene, duurzame en vooruitstrevende gemeente 

maken waarin alle inwoners gelijke kansen krijgen. 

 

Wij hebben de volgende speerpunten om dit te bereiken: 

- het versterken van de participatie van inwoners bij te ontwikkelen beleid;  

- het vergroten van de kansengelijkheid;  

- het ruimhartig ondersteunen van mensen die leven in armoede; 

- het voeren van vooruitstrevend klimaat- en energiebeleid;  

- het vergroten van de biodiversiteit in onze gemeente; 

- Én het beschermen en versterken van cultuur en onze historie. 

 

Om dat te bereiken, is het van belang dat we financieel gezond zijn en dit in de toekomst 

ook blijven. 

 

Voor ons ligt de Begroting 2024. 

In deze begroting lezen we, zoals wethouder Brink op 24 oktober jongstleden aangaf, ‘een 

stevige financiële opgave waar we mee aan de gang moeten’. De wethouder gaf aan hier ‘3 

tot 4 jaar de tijd voor te nemen’ en om deze situatie te overbruggen ‘een greep uit de 

reserves te nemen’.  

 

‘Een greep uit de reserves te nemen… een greep uit de reserves nemen van 5 miljoen…’ 

Terwijl ik dit zeg, kijk ik alle collega-raadsleden aan, maar zover wij hebben kunnen 

terugvinden is dit in de afgelopen 20 jaar nog nooit in deze mate voorgekomen in onze 

gemeente!  

 

We kunnen er met ons verstand niet bij dat het College zomaar de Begroting met de Raad 

deelt, zomaar een beslisnota opstelt waarin duidelijk naar voren komt dat er een groot 

financieel tekort is en het College hoopt dat we deze beslisnota ‘gewoon maar steunen’.... 

en dit terwijl de meerjarenvooruitzichten laten zien dat het financiële tekort alleen maar 

groter zal worden… 

 

Sociaal Maas en Waal maakt zich dan ook ernstig zorgen om de financiële toekomst van de 

gemeente Druten en wel om de volgende drie redenen:  

(1) we vinden het onverantwoord om ‘gewoon maar’ 5 miljoen euro uit de eigen reserves te 

onttrekken, zonder dat hier een goed plan onder ligt. 

(2) we vinden het onbegrijpelijk dat er niet op een andere, al dan niet creatieve, manier 

wordt gezocht naar oplossingen om het tekort af te zwakken danwel het tekort om te buigen. 

(3) zoals altijd stellen we ons graag meedenkend op en vinden we het juist daarom jammer 

dat er in de voorgaande maanden niet naar onze eerdere suggesties is geluisterd, er geen 

vragen zijn gesteld vooruitlopend op het delen van de beslisnota omtrent dit agendapunt, en 

er dus niets is gedaan met de adviezen die we maanden geleden al hebben gegeven. 

Kortom: minder uitgeven, danwel bezuinigen!   



(ad 1) onverantwoord om ‘gewoon maar’ 5 mio uit eigen reserves te onttrekken 

Sociaal Maas en Waal wil benadrukken dat we ons diepgaand zorgen maken over de 

voorgestelde inzet van de financiële reserves om exploitatietekorten te dekken. Zelfs met de 

inzet van deze reserves stevenen we in 2027 af op een negatief resultaat van ruim € 250K.  

Dit is geen duurzame benadering van een gedegen financiële planning en het is ons inziens 

echt onverantwoord om deze trend voort te zetten. 

 

Financiële reserves zijn bedoeld als vangnet in noodsituaties en als buffer voor onverwachte 

kosten. Het is niet de bedoeling dat deze reserves als een structurele oplossing worden 

gebruikt voor het dichten van tekorten. Als gemeente moeten we verantwoordelijkheid 

nemen en vooruitziend zijn in ons financiële beleid. We moeten striktere keuzes durven 

maken in het collegeprogramma en de bijbehorende programmabegroting om de financiële 

gezondheid van onze gemeente te waarborgen en weer verder te versterken. 

 

(ad 2) oplossingen zoeken om tekort af te zwakken danwel tekort om te buigen 

Het inzetten van reserves om begrotingstekorten aan te vullen, zonder tegelijkertijd 

structurele oplossingen te vinden, brengt het financiële evenwicht van de gemeente in 

gevaar. Dit kan op lange termijn leiden tot bezuinigingen op essentiële diensten, verhoging 

van belastingen, of zelfs het aangaan van schulden. Geen van deze opties is in het belang 

van onze inwoners of de duurzame toekomst van onze gemeente. 

 

Het is van groot belang om te beseffen dat we tevens afstevenen op een financieel onzekere 

tijd vanaf 2026. Dit is een zeer zorgelijke en onzekere situatie die vraagt om 

terughoudendheid bij het doen van uitgaven en het nemen van (grote) financiële 

beslissingen. We kunnen niet op deze manier doorgaan waarbij we structurele tekorten 

accepteren en onze reserves aanspreken als oplossing van dit financiële probleem. 

 

(ad 3) meedenken als Raad 

Daarom doen we een dringend beroep op het College én op de Coalitie om de financiële 

reserves te beschermen en ze alleen in noodsituaties aan te spreken. We moeten nu harde 

keuzes maken om de financiële duurzaamheid van de gemeente Druten te waarborgen. Dit 

betekent het vinden van efficiëntere manieren om middelen in te zetten en het verminderen 

van kosten. 

 

Dan met betrekking tot het gevolgde proces. De Griffie heeft ons raadsleden, in de 

voorbereidingen op deze Raadsvergadering, allemaal verzocht om moties/amendementen 

danwel eventuele relevante politieke vragen voorafgaand aan deze Raadsvergadering met 

elkaar te delen, zodat we een inhoudelijk debat kunnen voeren en tot de juiste 

besluitvorming over kunnen gaan tijdens deze bijeenkomst.  

 

Wij als Sociaal Maas en Waal hebben ervoor gekozen om vooralsnog geen moties, 

amendementen danwel politieke vragen te delen.  

 

We zijn namelijk van mening dat we geen inhoudelijk goede motie of goed amendement 

kunnen indienen als er geen volledige beslisnota ligt, welke is voorzien van de juiste 

onderbouwing en uitgangspunten en op basis waarvan we tot juiste besluitvorming over 

kunnen gaan. 



De huidige beslisnota laat namelijk alleen een resultaat zien van een financiële exercitie 

waaruit volgt dat er een zwaar financieel tekort ontstaan is dat de komende jaren alleen 

maar groter zal worden en dat volgens het College door aanspraak te maken op de 

financiële reserves kan worden gedicht. 

 

Het College, danwel de Coalitie, heeft op geen enkele wijze de moeite genomen om met 

voorstellen te komen om dit financiële tekort te verkleinen. Nog niet het minste of geringste 

besparingsvoorstel is gedaan, nee er is direct gekozen voor het aanspreken van de 

reserves. 

 

Enerzijds om die reden, het niet maken van keuzes door College én/of Coalitie, en 

anderzijds om de reden dat het hier om een enorm groot financieel tekort gaat, concluderen 

wij dat we niet zomaar akkoord kunnen gaan met het onttrekken van 5 miljoen aan onze 

reserves zónder dat we daarbij alternatieve mogelijkheden danwel concrete 

bezuinigingsvoorstellen hebben overwogen. 

 

Sociaal Maas en Waal is zeer benieuwd of de andere partijen in de gemeenteraad onze 

zorgen delen en wellicht ook ideeën hebben over hoe we slimmer om kunnen gaan met de 

beschikbare middelen. Het is in het belang van ons allemaal om een open en constructieve 

dialoog te voeren over hoe we onze gemeentelijke financiën kunnen verbeteren en 

toekomstige tekorten kunnen voorkomen. 

  

 

Laten we samenwerken om een verantwoord financieel beleid te ontwikkelen dat niet alleen 

onze huidige financiële situatie stabiliseert, maar ook de duurzame groei en welvaart van 

onze gemeente op lange termijn mogelijk maakt. We vragen alle partijen in de 

gemeenteraad om zich aan te sluiten bij dit belangrijke debat en samen te werken aan een 

financieel gezonde toekomst voor de gemeente Druten. 

 

We hopen dat u de urgentie van het bijstellen van de begroting met ons deelt en dat u met 

een kritische blik uw opvattingen en eventuele keuze zult heroverwegen in het belang van 

een financieel gezonde toekomst voor onze gemeente. 

 

A: Tevens vragen we de wethouder om een toelichting waarom hij van mening is dat de 

onttrekking van 5 miljoen uit de reserves noodzakelijk is. 

 

B: Van de wethouder hopen we te horen wat hij en het College concreet gaan doen, wat het 

plan is, om de greep van 5 miljoen uit de reserves te voorkomen danwel tot een minimum te 

beperken. 

 

Met dank voor het luisteren en onder het mom van ‘Gelijke Kansen voor Iedereen’, hoop ik 

dat we als voltallige Raad deze handschoen oppakken en de komende uren het juiste 

gesprek mét elkaar gaan voeren. 

 

Dankuwel voorzitter 

 


